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14. januar 2019 

 

 

I henhold til § 37, stk. 1 i forretningsorden for Inatisartut fremsender jeg hermed spørgsmål til 

Naalakkersuisut. 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisunut:  

 

1. Agter Naalakkersuisut at følge den biologiske rådgivning for hellefisk for 

2019? 

2. Agter Naalakkersuisut at fastsætte kvoter for hellefisk for 2019 anderledes 

end den biologisk rådgivning? 

3. Med hensyn til sikring af bæredygtighed, kan Naalakkersuisut sige noget om, 

hvor mange tons, der skal fastsættes af hellefiskekvote, før det bliver vurderet 

som ikke bæredygtigt ud fra grundlaget for vurderingen af bestanden af 

hellefisk? 

4. Kan Naalakkersuisut sige noget om, hvor meget fangsten af hellefisk skal være 

i alle de forvaltningsområder, hvor der bliver fastsat hellefiskekvoter? 

5. Hvis kvoterne nedsættes, hvor meget vil faldet af værdien i kroner i alle 

forvaltningsområderne være, på grundlag af prisen for hellefisk? 

6. Hvis Naalakkersuisut endnu ikke har lavet en vurdering, hvilken forklaring er 

der på Departementet for Fiskeri’s vurdering af hellefiskekvoterne? 

7. Hvis man følger rådgivningen for hellefisk, hvor meget vil faldet i kvoterne 

være i kg for en kvoterejer af 3% af kvoterne? 

 

(Medlem af Inatsisartut Aqqaluaq B. Egede , Inuit Ataqatigiit) 

 

Begrundelse: 

Med spørgsmålene efterlyses der analyse af konsekvenserne for hellefiskefiskeriet og 

samfundsøkonomien begyndende fra året 2019. Jeg videresender spørgsmålene, da man gerne 

vil få information om, om Naalakkersuisut har fastsat hellefiskekvoterne, og hvis dette ikke er 

tilfældet, hvilken vurdering Departementet for Fiskeri har lavet af status vedrørende disse.  

Jeg ønsker svar på mine spørgsmål inden 10 arbejdsdage. 

 

 


